
^ Komisja porzqdku

rrawnego ipubliczneco
Rady Miasta Wtoctaurek

PROTOKoT NR L4|2OL6

z PosrEDZENrA KOMTSJT PORZADKU PRAWNEGO I PUBTICZNEGO

RADY MIASTA WTOCIAWEK

z dnia 30 listopada 2016 roku
pod przewodnictwem radnego Pana Damiana Chelminiaka

kt6re odbylo siq w siedzibie Urzedu Miasta we Wfoclawku ul. Zielony Rynek 11/13

W obradach udzial wzigli:

. radna Katarzyna Zarqbska

. radny Janusz Dqbczyriski

. radny Henryk Mielczarczyk

Proponowany porzqdek obrad:

1. Sprawy orga nizacyjne:
al otwarcie obrad,
b) stwierdzenie quorum,

c) przyjqcie protokolu nr 11 z dnia 21.1O.20L6,

d) zmiany do porzqdku obrad.

2. Rozpatrzenie oraz zaopiniowanie Informacji Komendanta Miejskiego Policji na temat

ograniczenia przestQpczoici i demoralizacji nieletnich oraz ograniczenia

przestepczo6ci na osobach starszych.

3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie Informacji Komendanta straiy Miejskiej na temat

ograniczenia przestqpczoici i demoralizacji nieletnich oraz ograniczenia

przestqpczoSci na osobach starszych.

4. Analiza oraz wvpracowanie opinii do proiektu uchwaty w sprawie uchwalenia bud2etu

miasta Wlocfawek na 2017 rok.

5. Rozpatrzenie i podjqcie opinii o projekcie uchwaty w sprawie uchwalenia wieloletniej

Prognozy Finansowej na lata 2OL7 -2O28.

6. Sprawy bieiqce iwolne wnioski.



A.1
Sprawy organizacyjno - porzqdkowe.
W posiedzeniu, kt6remu przewodniczyl radny Damian Chelminiak Przewodniczqcy Komisji
udzial wziqli cztonkowie Komisji oraz goicie wg listy obecno5ci stanowiEcej zafqcznik do

ninie.jszego protokolu. O godzinie 830 Przewodniczqcy Komisji otworzyl obrady, po powitaniu
czfonk6w Komisji oraz go5ci poinformowal, ii zgodnie z listq obecnoSci w posiedzeniu

uczestniczy czterech cztonk6w Komisji, co wobec skladu wynoszqcego sze6i os6b stanowi
quorum i pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. Ponadto Przewodniczqcy
Komisji poinformowal, i2 w Biurze Rady Miasta znajdowal siq do wglqdu protok6i nr 11 z dnia

30 listopada 2016 roku, z kt6rym czlonkowie mogli siq zapoznaf i wnie6i swoje uwagi.
Wobec braku uwag ze strony czlonk6w Komisji, w drodze glosowania, protok6l zostal
przyjqty jednomy6lnie. Nastqpnie Przewodniczacy Komisji skierowal zapytanie do czlonk6w
Komisji czy wnoszq zmiany do porzqdku obrad. W zwiqzku z brakiem uwag Komisja Porzqdku

Prawnego i Publicznego podjqfa obrady wedlug ustalonego porzqdku.

Ad.2
Rozpatrzenie oraz zaopiniowanie Informacji Komendanta Mieiskiego Policji na temat

ograniczenia przestepczogci i demoralizacji nieletnich oraz ograniczenia przestqpczo5ci na

osobach starszych.
Wprowadzenia do zagadnienia dokonai Zastepca Naczelnika Wvdzialu Prewencii

Podinspektor Krzvsztof Rakowski, kt6ry poinformowal, ie nie odnotowano drastycznego

wzrostu przestepczogci nieletnich oraz przestQpczogci w stosunku do os6b starszvch,

ksztaltuje siQ ona na tym samym poziomie. Na szczeg6lnq uwagq zasluguje praca z nieletnimi

sprawcami czyn6w karalnych z katalogu kodeksu karnego. w lp6lroczu 2016 roku ustalono

74 nieletnich sprawc6w, z czego 69 na terenie miasta i gminy Wloclawek. Nieletni popetnili

lacznie 112 czyn6w karalnych, z czego 103 na terenie miasta i gminy. Stanowi to 4'8%

wszystkich przestqpstw stwierdzonych na terenie dziafania KMP. Analiza przestqpczoici

nieletnich wskazu.je, ie w kategorii ilo5ci o96lnie popelnionych czyn6w odnotowano spadek

ilo(ci czyn6w nieletnich o 69, natomiast w iloSci os6b nieletnich biorqcych w nich udzial

nastqpil r6wniei spadek o 4. Policja odnotowuje coraz wiqcej oszustw, w kt6rych

pokrzywdzonymi sq osoby starsze. W tym roku odnotowano 43 przestQpstwa w stosunku do

os6b starszych. Powszechnym przykfadem tego typu przestQpstw jest oszustwo lub kradzie2

,,na wnuczka",,,na kolegq" lub na,,litoii". Policja prowadzi dzialania profilaktyczne, kt6re

polegajq na przeprowadzaniu spotkari z osobami starszymi i informowaniu senior6w o

plynqcych zagro2eniach. Takie spotkania miqdzy innymi odbyly siq ze sluchaczami

Uniwersvtetu lll wieku, oraz z mieszkaricami sp6tdzielni mieszkaniowych. Ponadto

przekazano komunikaty informujqce o zagro2eniach wobec os6b starszych ksiqiom, w celu

odczvtan ia na mszach.

Wobec braku zgtoszei radnych do zabrania glosu w dyskusji, Przewodniczqcy radny Damian

Chelminiak poddat pod glosowanie Informacjq Komendanta Miejskiego Policji na temat

ograniczenia przestqpczosci idemoralizacji nieletnich oraz ograniczenia przestepczosci na

osobach starszvch.

W wyniku glosowania przeprowadzonego w obecnoSci czterech czlonk6w Komisji za

przyjqciem przedstawionej Informacji radni opowiedzieli siq iednomy6lnie, pozytywnie.



Ad.3
Rozpatrzenie i zaopiniowanie Informacji Komendanta Straiy Mieiskiej na temat
ograniczenia przestQpczosci idemoralizacji nieletnich oraz ograniczenia przestQpczosci na

osobach starszych.

Przewodniczacv Komisii Radnv Damian Chelminiak poinformowal, i2 wprowadzenia do

Informacji dokona Komendant Straiy Miejskiej Bogdan Mielniczek. Patrol Szkolny Stra2y

Miejskiej zrealizowat wiele dziatah szcze96lnie prewencyjnych, spotka6 z mlodzieiq,
prelekcji, pogadanek. tEcznie przeprowadzono 253 spotkania, w kt6rych udzial wziqfy 4883

osoby. G16wne bloki tematyczne to: odpowiedzialno6i karna os6b nieletnich, jestem

ostro2ny zachowanie siq w sytuacji zagroienia, zjawisko cyberprzemocy, pigulki gwaltu. SE to

zasadnicze tematy omawiane w5r6d dzieci imlodzie2y, oczywiScie z dostosowaniem do

wieku. Ponadto przeprowadzono cykl szkoleri ze sfuchaczami Uniwersytetu lll wieku na

temat ,,Stra2 Miejska w systemie bezpieczeistwa lokalnego". Ta tematyka bqdzie

powtarzana w kolejnych latach na Uniwersytecie lll wieku. W miesiqcu wrzeSniu Patrol

Szkolny nie podejmowal dzialari profila ktycznych, tylko patrolowaf tereny wok6t szk6f. W

tym czasie podjqto 58 interwencji, 39 pouczefi, udzielono 9 mandat6w, skierowano 11

notatek do rodzic6w za niestosowne zachowanie. Ujawniono 2 miejsca, gdzie gromadzi siQ

mlodzie2 i za2ywa 5rodki odurzajqce, skontrolowano 32 sklepy pod kqtem sprzedaiy napoj6w

alkoholowych i wyrob6w tytoniowych osobom nieletnim.

Ponadto zgloszono problem bezpieczefstwa os6b kontrolujacych bilety na liniach

komunikacyjnych MPK, dotyczylo to jednej linii. Wobec tej grupy os6b mlodzie2

zachowywata siq bardzo agresywnie. Pruez lrzy tygodnie Patrol Szkolny wraz z Patrolem

Drogowym jeldzil na tej linii i kontrowat sytuacje. Wystqpilo kilkanaicie przypadk6w agresji,

wyjScie poprzez zamkniqte drzwi itp. Na chwilq obecna s6uacja siq uspokoila'

Wobec braku zgloszen radnych do zabrania glosu w dyskusji, Przewodniczqcy radny Damian

Chetminiak poddai pod glosowanie Informacjq Komendanta Stra2y Miejskiej na temat

ograniczenia przestqpczosci idemoralizacji nieletnich oraz ograniczenia przestqpczo6ci na

osobach starszych.

W wyniku glosowania przeprowadzonego w obecnoSci czterech czlonk6w Komisji za

przyjqciem przedstawionej Informacji radni opowiedzieli siq jednomySlnie, pozytywnie.

Ad.4
Analiza oraz wypracowanie opinii do projektu uchwaty w sprawie uchwalenia budietu

miasta Wloctawek na 2017 rok.
Wprowadzenia do zagadnienia dokonala Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska. kt6ra

poinformowala, i2 w projekcie budietu miasta Wloclawek na 2017 rok dochody

zaplanowano na poziomie 596 mln. zl., natomiast wydatki w wysoko6ci 615 mln. zf. z

planowanym deficytem bud2etowym na poziomie 18,6 mln zt. Planuje siq, 2e poziom

zadlu2enia Miasta na 2OI7 rok wyniesie 285 mln zt., jest to spadek o 2 mln zl. Zaplanowano

spiate kredyt6w w granicach ponad 30 mln zi. W projekcie bud2etu zaplanowano wydatki

bie2qce, wiqksze o 22 mln. zl., aby zapewnii moiliwoii finansowq sptaty kredyt6w. W

og6lnej strukturze dochod6w przewa2ajq dochody bie2qce, w ramach tych dochod6w

najwiqksze wplywy zaplanowano z tytulu: udzialu w podatkach dochodowych, subwencji,



podatk6w i oplat lokalnych oraz dotacji na zadania zlecone i zadanie wfasne. Zmniejszona

znacznie zostata subwencja oiwiatowa, ponad 3 mln zl. Dochody majqtkowe zaplanowano w

kwocie 22 mln zf., natomiast wydatki bie2qce w wysokodci ponad 550 mln zl., najwiqcej

Srodk6w przeznacza siq na oSwiatq, pomoc spoteczn4, administracjq ponad 32 mln zl.,

utrzymanie czystodci ok.30 mln zl. Z budietu, ze 6rodk6w wlasnych wsparcie otrzyma Strat

Poiarna na wydatki majQtkowe, na zakup sprzqtu bojowego natomiast dla Policji przewiduje

siq dofinansowanie na patrole. Ponadto tworzone sa rezerwy og6lne icelowe. Na obsfugq

dlugu przeznaczono 10 mln zl. Wydatki majatkowe bud2etu miasta Wlocfawek na 2017 rok

ustalone zostaty na kwotq ok.64 mln zl., pozostawiono rezerwy 25 mln zi., w tym

obligatoryjna rezerwa na dzialania w sytuacjach kryzysowych np. powodzi, huraganow.

Projekt budietu zawiera plany finansowe instytucji kultury i plany finansowe rachunku

dochod6w wlasnych plac6wek o6wiatowych oraz plan finansowy nowego Zakfadu

AktywnoSci Zawodowej. Po zakoiczeniu omawianego zagadnienia przez skarbnik Miasta,

Przewodniczqcy Komisji otworzyf dyskusjq.

W dvskusii udziat wzieli:

Radna KatarzVna Zarebska zapytala czy w budiecie miasta przewidziane sq Srodki na

wynagrodzenia dla Stra2y Miejskiej.
skarbnik Miasta Janina Radzikowska odpowiedziata,2e planowano wzrost wynagrodzef dla

wszystkich jednostek, poniewai jednak ograniczono wydatki bie2qce, a dochody bieiqce

bqdq mnie.isze o 4,5 mln zl. w zwiqzku z tym nie przewiduje sig zwiqkszenia funduszu

wynagrodze6. Takie zwiqkszenie nastqpuje wtedy, kiedy jest obowiEzek wy16wnania

wynagrodzeri do 2 tys. zl., dotyczy to gt6wnie obslugi w plac6wkach oswiatowych i

niekt6rych naszych jednostek.

RadnV Janusz Debczvriski zapytal, 2e w zwiqzku z wystqpu.iQcymi ograniczeniami, jakq Strai

Miejska otrzyma podwy2kq.

skarbnik Miasta Janina Radzikowska odpowiedziala, 2e nie bqdzie podwy2ek dla stra2y

Miejskiej.
Radnv Janusz Debczvriski kontynuujEc swojq wypowiedi, powiedzial, 2e bardzo niskie

wynagrodzenia wystqpujq r6wniei w Miejskim Zarzqdzie Uslug Komunalnych i Dr6g oraz w

Miejskim Zespole obslugi Przedszkoli ijaka jest przeszkoda 2eby te wynagrodzenia wzrosly.

Skarbnik Miasta Janina Radzikowska odpowiedziala, 2e podwyiki byty planowane, ale z

powodu brak6w irodk6w nie bqdzie zwiqkszenia funduszu wynagrodze6.

wobec braku innych zgfoszeri radnych do zabrania gtosu w dyskusji, Przewodniczqcy Komisji

poddal pod glosowanie zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie uchwalenia budietu

miasta Wloclawek na 2017 ror.
w wyniku przeprowadzonego glosowania za wydaniem pozytywnej opinii opowiedzial siq 1 z

czlonk6w Komisji, przy braku glos6w przeciwnych i3 glosach wstrzymujqcych siq.

W glosowaniu wziqfo udziaf 4 czlonk6w Komisji.

Opinia stanowi zalqcznik do protokolu.



Ad.5
Rozpatrzenie ipodjqcie opinii o projekcie uchwaty w sprawie uchwalenia Wieloletniej
Prognozy Finansowej na lata 2017-2028.

Wprowadzenia do tematu dokonata Pani Skarbnik Miasta, kt6ra poinformowala, ie projekt

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 - 2028 jest opracowany na okres cafkowitej
sptaty dtugu miasta. Jest to nowa uchwaia, kt6ra jednocze6nie uchyla uchwatq

dotychczasowq, zawiera prognozq dochod6w i wydatk6w na czasookres splaty dlugu,

indywidualne wskainiki splaty dlugu w poszczeg6lnych latach w por6wnaniu do wskainika

dopuszczalnego ustawa o finansach publicznych, wykaz przedsiqwziQf wieloletnich zar6wno

w wydatkach majqtkowych ibieiqcych limitujqcych zaciqganie zobowiEzai do wysoko5ci

okre5lonych kwot, jak r6wniei upowa2nienia dla Prezydenta Miasta w zakresie zaciagania

tych zobowiqzari oraz przekazywania uprawniei innym kierownikom jednostek

organ izacyjnych.

Wobec braku zgloszef radnych do zabrania glosu w dyskusji, Przewodniczecy Komisji poddal

pod glosowanie zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie uchwalenia Wieloletniej

Prognozy Finansowej na lata 2017-2028.

W wyniku przeprowadzon ego gfosowania za wydaniem pozytywnej opinii opowiedzial siq 1 z

czlonk6w Komisji, przy braku glos6w przeciwnych i 3 glosach wstrzymujAcych siq.

W glosowaniu wziqto udzial 4 czlonk6w Komisji.

Opinia stanowi zafqcznik do protokolu.

Ad.6

Sprawy bieiqce i wolne wnioski

Wobec wyczerpania porzqdku obrad Przewodniczqcy Komisji radny Damian Chelminiak

zakof czyl posiedzenie.

Na tym protok6l zakodczono.

PzewodniczEcy Komisji

Pozqdku Prawnego i Publicznego
, ,/ ,/- "2

t/4,/, _'.,r// v(^
L'-omi.n 

Chelminiak

Sporz. E.Pranik BR[,4

+6t\'



Komisja Porzqdku
Prawnego i Publicznego
Rady Miasta Wlodawek
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Wloclawek 30 listooada 2016 roku

Prezydent Miasta Wloclawek

OPINIA Nr 33/ 2015

KOMISJI PORZADKU PRAWNEGO I PUBLICZNEGO

RADY MIASTA WTOCTAWEK

z dnia 30 listopada 2015 ROKU

Komisja Porzqdku Prawnego i Publicznego Rady Miasta, podczas posiedzenia

w dniu 30 listopada 2016 roku wypracowala pozytywnE opiniq do projektu uchwaly

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2028'

W wyniku przeprowadzonego gtosowania za wydaniem pozytywnej opinii

opowiedzial siq 1z czlonk6w Komisji, przy braku gtos6w przeciwnych oraz 3 glosach

wstrzymujqcych siq. W glosowaniu wziqto udziat 4 czlonk6w Komisji'

Z powaianiem

P ozqdku P rawnego i Publi czn ego



Komis]a Porz4dku

Prav"nogo i i'i5iicznego
Rady Mlasta Wloclawek
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Wtoclawek 30 listopada 2016 roku

Prezydent Miasta Wloclawek

OPINIA Nr 32l 2016

KOMISJI PORZADKU PRAWNEGO I PUBLICZNEGO

RADY MIASTA WIOCIAWEK
z dnia 30 listopada 2016 ROKU

Komisja Porzqdku PrawneSo i Publicznego Rady Miasta, podczas posiedzenia

w dniu 30 listopada 2016 roku wypracowafa pozytywnE opiniq do projektu uchwaty

w sprawie uchwalenia budietu miasta Wloclawek na 2017 rok.

W wyniku przeprowadzonego glosowania za wydaniem pozytywnej opinii

opowiedzial siq 1z czlonk6w Komisji, przy braku gfos6w przeciwnych oraz 3 gfosach

wstrzymujqcych siq. W glosowaniu wziQlo udzial4 czfonk6w Komisji'

Z powa2aniem

Ponqdku Pnwnego i Pubticznego


